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Gregory C. CHOW
Professor of Economics and Class of 1913 Professor of Political Economy, Emeritus,
Princeton University
Ph.D.，University of Chicago. He served on the faculty of MIT, Cornell and Columbia and
was Senior Manager of Economic Research at the IBMThomas J. Watson Research Center,
before becoming Professor of Economics and Director of the Econometric Research
Program at Princeton in 1970. His contributions to economics cover the fields of
econometrics, dynamic economics and the Chinese economy. He is the member of the
American Philosophical Society and of Academia Sinica and a Fellow of the American
Statistical Association and of the Econometric Society. Chairman of the American
Economic Association’s Committee on Exchanges in Economics with the People’s
Republic of China. He advised Prime Ministers of Taiwan and of the PRC on economic
policy and economic reform. economic advisor to the Shandong Provincial Government
and adviser to China’s Natural Science Foundation. Major book: Analysis and Control of
Dynamic Economic Systems （John Wiley, 1975）, Understanding China’s Economy

（World Scientific,1994）, Dynamic Economics : Optimization by the Lagrange Method,

（Oxford UP, 1997）, China’s Economic Transformation （Blackwell, 2002）.
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嶄惹才薯肝〈NAKAGANE Katsuji〉

青山学院大学國際政治経済学係教授

東京大学教養学部教養専業畢業。経済学博士 （東京大学）。曽任亜洲経済研究所調

査研究部研究員、一橋大学副教授、教授、東京大学経済学部教授， 2003年起任現

職。主要研究領域是以中國為中心的東亜経済、開發経済、転型経済論。主要著作

有 《中國経済論──農工関係的政治経済学》 （東京大学出版会， 1992年）， 《中國

経済發展論》 （有斐閣，1999年），《係列現代中國経済第一巻 経済發展與体制転型》

（名古屋大学出版会， 2002年） 等。

LU Ding
Associate Professor of National University of Singapore
Ph.D. in economics from Northwestern University. He is affiliated with the university’s
East Asian Institute as Research Associate and held associate positions in Centre for Asia-
Pacific Initiative, University of Victoria, Canada, and World Economy Institute, Fudan
University, China. Most of his study have a focus on the Asia-Pacific region’s economy,
including the Chinese economy. Major books: Entrepreneurship in Suppressed Markets:
China’s Private Sector Experience （co-author, New York : Garland, 1994）, State
Intervention and Business in China: the Role of Preferential Policies （UK: Edward Elgar,
1997）, China’s Telecommunications Market : Entering a New Competitive Age （UK :
Edward Elgar, 2004）.
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Eric HARWIT
Associate Professor of Asian Studies, University of Hawaii
Ph.D. in Political Science from the University of California （Berkeley）. He has lived in
China for a total of more than four years, speaks fluent Chinese and competent Japanese,
teaches courses on East Asian economic and business development, as well as Asian
history and culture. His recent work looks at the spread of telecommunications and the
Internet to cities and rural areas of the PRC. Major books: China’s Automobile Industry:
Policies, Problems, and Prospects （M. E. Sharpe, Armonk, NY, 1995）, The Impact of WTO
Membership on China’s Automobile Industry （China Quarterly, Fall, 2001）, Shaping the
Internet in China: Evolution of Political Control over Network Infrastructure and Content

（Asian Survey, May-June, 2001）.

巓 羨 蛤〈ZHOU Liqun〉

南開大学経済学院院長，教授

南開大学博士畢業， 経済学博士。 現兼任國家教育部経済学教学指導委員会委員、

天津市体制改革研究会副会長等職。主要研究領域為企業組織、市場運行、中國経

済学教育問題，《主要著作有 : 《國有財産組織論》、《財産権利的要素、 結構與規

則》， 《中國中小企業改革與發展》， 《資産重組 : 中國企業兼並研究》 （合作）， 《社

会主義経済学通論》（合作），《中國経済学類専業教育教学改革與發展戦略研究》等。

購 崗 俛〈KWAN Chi-hung〉

独立行政法人経済産業研究所首席研究員

香港中文大学経済学専業、東京大学経済学研究科研究生院畢業。経済学博士。曽

任香港上海銀行経済調査員、野村綜合研究所亜洲室室長， 2001年起任現職。主要

研究領域為中國的経済改革、 亜洲地区的経済統和、 日元貨幣圏。 主要著作有 《日

元圏的経済学》 （日本経済新聞社， 1995年），《最新中國経済入門》 （編著，東洋経

済新報社， 1998年），《面向日本人的中國経済再入門》 （東洋経済新報社， 2002年）

等。

寒小阜匯〈KAWAI Shinichi〉

愛知大学経営学部教授 〔國際中國学研究中心委員〕

東京大学國際関係論学科研究生院博士畢業。曽任日本國際問題研究所研究員、駐

中國日本國大使館専職調査員、愛知大学経営学部副教授， 1995年起任現職。主要

研究領域為中國的企業改革。主要著作有 《中國企業與蘇聯模式──針対一長制的

研究》 （亜洲政経学会， 1991年），《中國企業改革的研究》 （中央経済社， 1996年），

《中國的上市企業──内部人員支配的経営》 （創土社， 2003年） 等。

互播励隻〈TAKAHASHI Goro〉

愛知大学現代中國学部教授 〔國際中國学研究中心委員〕

愛知大学法学部、千叶大学自然科学研究科研究生院博士課程畢業。農学博士。曽

任宮崎産業経営大学経営学部教授， 1997年起任現職。主要研究領域為中國社会調

査論、中國農業経済論。主要著作有 《世界糧食的展望──21世紀的預測》 （D. O.
Mitchell等著， 農林統計協会， 1998年）， 《國際社会調査》 （農林統計協会， 2000

年） 等。




